
Presidium 

 

 1 

-  G e h e i m h o u d i n g  i s  o p g e h e v e n  p e r  2 6  

s e p t e m b e r  2 0 1 8 -  

 

Verslag (vastgesteld in presidium 17-09-18) 

Presidium - BESLOTEN VERGADERING 

 

Datum vergadering : 11 juni 2018 

Voorzitter : dhr. J.W. Remkes  

Griffier : dhr. J.R. Loggen 

Telefoonnummer/e-mail : 06 - 5157 2643 / loggenj@noord-holland.nl 

 

Aanwezig: 

 

Voorzitter   voorzitter Provinciale Staten, dhr. J.W. Remkes  5 

Griffier   dhr. J.R. Loggen 

Leden     Fractievoorzitter SP, mw. R. Alberts-Oosterbaan 

   Fractievoorzitter PVV, mw. I.A. Bezaan 

     Fractievoorzitter GroenLinks, dhr. A. Hietbrink  

   Fractievoorzitter CDA, mw. H. Keur-Polman 10 

    Fractievoorzitter CU-SGP, dhr. M.C.A. Klein 

     Fractievoorzitter ONH, dhr. J.H. Leever 

   Fractievoorzitter PvdD, dhr. A.E. van Liere 

    Fractievoorzitter 50PLUS, mw. O.A.C. de Meij 

      Fractievoorzitter PvdA, dhr. X.J. den Uyl 15 

    Namens de fractie van de VVD, dhr. M.R.F. Wiesehahn 

    1e plv. voorzitter PS, dhr. Z. Yurdakul  

    Fractievoorzitter D66, mw. I. Zaal      

Namens GS   gedeputeerde Bond, gedeputeerde Post     

Adviseur Statengriffier mw. K. Bolt, sectormanager communicatie dhr. O. Beeksma 20 

Notulist   Verslagbureau Moneypenny/mw. E. Pelgrom 

Afwezig   Fractievoorzitter VVD, dhr. E. Annaert 

     

      

  25 



Pagina 2 Geheimhouding opgeheven per 26-09-18 

 

 2 

De voorzitter opent de besloten vergadering om 11.50 uur. Op grond van artikel 91 van de 

Provinciewet legt hij geheimhouding op ten aanzien van het in deze vergadering besprokene. 

 

Gedeputeerde Post deelt mee dat vertraging is opgelopen in het jaarwerk vanwege een dispuut 

tussen EY, de accountant van de provincie en PwC, de accountant van Pallas. Het dispuut gaat over 30 
de waardering van Pallas. PwC vindt dat een voorziening moet worden getroffen voor het 

onderhanden werk dat geactiveerd is. Dit verlies zou overeenkomen met de provinciale bijdrage in 

het jaar 2017. Hieruit zou voortkomen dat ook een voorziening moet worden opgenomen in de 

provinciale jaarrekening. PwC is pas vorige week tot deze conclusie gekomen op basis van “nadere 

inzichten”. Die worden niet nader gespecificeerd. 35 
Op vrijdag 8 juni kwam PwC voorts tot de constatering dat Pallas een stichting is en geen 

vennootschap. Op grond van de accountantsrichtlijnen zou dit kunnen betekenen dat voornoemde 

voorziening niet nodig is. Gezien de bevindingen van PwC heeft de provincie op dit moment twee 

mogelijkheden. De eerste is om een voorziening op te nemen voor het volledige bedrag van 

€ 15 miljoen. Dat leidt tot een tekort van ongeveer € 5 miljoen in 2017. De tweede is de 40 
ongewijzigde vaststelling van de jaarrekening 2017. De gedeputeerde vindt het van groot belang een 

jaarrekening te presenteren met een goedkeurende verklaring van de accountant. De jaarrekening 

moet voor 15 juli 2018 bij Binnenlandse Zaken zijn ingediend. 

 

Gedeputeerde Bond voegt toe dat GS op grond van de eerdere waardering van Pallas besloten tot 45 
betalingen in twee tranches. Besluitvorming over de timing van de derde tranche staat nu niet langer 

vast. Het verdere proces dat is afgesproken voor de businesscase van Pallas blijft overeind, maar 

voor de voortgang van het project zijn de huidige ontwikkelingen niet positief. 

 

De heer Hietbrink (GroenLinks) wil weten of de twee genoemde keuzemogelijkheden verschillend 50 
uitpakken voor het verkrijgen van een goedkeurende verklaring. 

 

De heer Van Liere (PvdD) vraagt een nadere toelichting op de opinies van de beide accountants. 

 

Mevrouw Zaal (D66) wil weten wat de consequenties zijn als de jaarrekening te laat wordt ingediend. 55 
Mevrouw Bezaan (PVV) heeft dezelfde vraag. 

 

De heer Leever (ONH) vraagt zich af of de provincie op enig moment onjuiste of incomplete 

informatie heeft aangeleverd over Pallas en wat eventuele juridische consequenties voor partijen zijn. 

 60 
Mevrouw De Mey (50PLUS) vraagt welke consequenties e.e.a. heeft voor de termijn waarbinnen PS 

technische vragen bij de jaarrekening kunnen indienen. De heer Yurdakul sluit zich daarbij aan. Hij 

vraagt of een alternatief zou zijn om een passage op te nemen in de risicoparagraaf bij de 

jaarrekening. 

 65 
De heer Klein (CU-SGP) vraagt zich af of wat de accountant vraagt niet dubbelop is: naast aandacht 

voor de lening aan Pallas in de risicoparagraaf wil hij nu ook een voorziening opgenomen zien. 

 

De heer Den Uyl (PvdA) merkt op dat meer informatie nodig is voordat PS zich kunnen uitspreken 

over wat te doen met jaarrekening en begroting. Hij wil weten wat hij over het besprokene met zijn 70 
fractie kan delen. 

 

De heer Wiesehahn (VVD) vraagt naar het verband tussen besluitvorming over de derde tranche en 

het feit dat op technisch niveau mogelijk een fout is gemaakt in de waarderingsmethodiek. 

 75 
Mevrouw Keur (CDA) vraagt op welke moment duidelijkheid kan worden verwacht van de 

accountants. 

 

Gedeputeerde Post zegt dat de leningen van Pallas op de balans van de provincie staan. Ultimo 2017 

bedroegen ze € 15 miljoen. In 2018 komt daar tot op heden € 7,5 miljoen bij. De accountant van 80 
Pallas is tot nadere inzichten gekomen en vindt dat wat nu als onderhanden werk op de balans van 

Pallas staat als last moet worden genomen op het moment dat dit niet concreet wordt. PwC geeft 

geen antwoord op de vraag welk nader inzicht tot dit nieuwe oordeel heeft geleid. Het treffen van 

een voorziening op de balans heeft gevolgen voor de waarde van de lening aan Pallas. De 



Pagina 3 Geheimhouding opgeheven per 26-09-18 

 

 3 

voorziening van € 15 miljoen gaat ten laste van de algemene reserve. Dat zou het rekeningresultaat 85 
negatief beïnvloeden, zodat een verlies van € 5 miljoen wordt bereikt. 

Op vrijdag 8 juni kwam PwC echter met het inzicht dat het hier gaat om een stichting, waarvoor in 

het Burgerlijk Wetboek andere bepalingen gelden dan voor vennootschappen. PwC heeft op grond 

van die constatering in het voorafgaande weekend een voorstel uitgewerkt dat kan leiden tot een 

andere vaststelling van de jaarrekening van Pallas. Omdat de provincie een publiek lichaam is en 90 
daarvoor andere richtlijnen gelden dan voor stichtingen, kan het hoe dan ook nog steeds zo zijn dat 

EY het prudent vindt om een voorziening of een gedeeltelijke voorziening in de provinciale 

jaarrekening te treffen. Vanavond, op 11 juni, vindt nader overleg plaats tussen de provincie en PwC. 

Zodra er duidelijkheid is, heeft het voor GS de hoogste prioriteit om de jaarrekening en bijbehorende 

stukken zo snel mogelijk naar PS te verzenden.  95 
De gedeputeerde zegt dat de provincie ten aanzien van de kwestie geenszins tekort is geschoten. 

Het is PwC dat op basis van dezelfde feiten en omstandigheden als vier jaar geleden nu tot andere 

inzichten komt. Vooralsnog is behandeling van de jaarrekening voorzien in de vergadering op 9 juli. 

In verband met de krappe tijdsspanne is het voorstel om bij wijze van uitzondering op 2 juli voor PS 

een technische vragensessie te organiseren. Eerst wordt hard gewerkt om behandeling op 9 juli 100 
überhaupt mogelijk te maken. 

 

 Het presidium stemt in met een technische sessie op 2 juli voor het stellen van vragen bij de 

jaarrekening. 

 105 
Gedeputeerde Post constateert dat in het verleden mogelijk besluitvorming binnen de provincie 

heeft plaatsgevonden op basis van door PwC verkeerd aangeleverde informatie. Daarover moet 

onder andere in het overleg van deze avond meer duidelijkheid ontstaat. Dat kan leiden tot een 

aansprakelijkheidsonderzoek. 

Het is niet mogelijk een reparatie te verrichten via de risicoparagraaf. Die oplossing zal niet leiden 110 
tot een goedkeurende verklaring. Uiteindelijk zal het bedrag voor de lening vrijvallen uit de 

risicoparagraaf en verschuiven naar de vrij besteedbare algemene reserve. 

Hoewel het in dit geval gaat om een ‘slechts’ boekhoudkundige discussie, kan deze grote gevolgen 

hebben voor de jaarrekening van de provincie en voor besluitvorming over de derde tranche. 

 115 
De heer Yurdakul vraagt zich af of er ook inhoudelijk problemen zijn met het project zelf. 

 

De heer Wiesehahn (VVD) vindt het zeer vreemd dat een accountant tot nieuwe inzichten kan komen 

op basis van dezelfde gegevens, zonder daarbij uitleg te verstrekken. 

 120 
Mevrouw Keur (CDA) wil weten of de ontstane situatie al met Binnenlandse Zaken is gedeeld. 

 

De heer Van Liere (PvdD) zou graag willen dat de commissie EEB in een besloten vergadering over de 

situatie geïnformeerd wordt. Mevrouw Zaal (D66) vraagt hetzelfde voor de commissie M&F. 

 125 
Gedeputeerde Post zegt dat zij nog niet met Binnenlandse Zaken heeft gesproken, mede omdat pas 

sinds vrijdagavond 8 juni grote onduidelijkheid is ontstaan. Als blijkt dat voor 15 juni geen 

duidelijkheid kan ontstaan, wordt de tijd te kort om besluitvorming op 9 juli voor te bereiden. Als 

dat het geval blijkt, worden PS daarover zo spoedig mogelijk geïnformeerd. 

 130 
De voorzitter vraagt de fractievoorzitters om de portefeuillehouders voor het dossier Pallas kort in 

te lichten over de situatie en de samenhang met de jaarrekening, waarbij voor het overige 

geheimhouding volledig van kracht blijft. Vooralsnog moet men ervan uitgaan dat de behandeling 

van de Kaderbrief gewoon door kan gaan als gepland. Geheimhouding geldt totdat de voorzitter 

deze expliciet opheft. 135 
 

De voorzitter sluit de besloten vergadering om 12.25 uur. 


